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Omgevingsvergunning  -  Vrijstelling van architect voor bouw veranda

Als een omgevingsvergunning of melding verplicht is, dan is in principe ook altijd de 
medewerking van een architect verplicht. Voor een aantal ingrepen geldt echter tot op 
vandaag een vrijstelling van die verplichte medewerking. Voorwaarde is wel dat deze 
ingrepen noch de oplossing van een constructieprobleem met zich meebrengen, noch de 
stabiliteit van het gebouw wijzigen. Voor de constructie van een veranda is het zo dat die 
hoort te bestaan uit minstens 75% glas of doorzichtig materiaal of een overdekt terras. 
Ook mag die slechts maximaal 40 m2 beslaan.

De regelgeving werd in 2018 vereenvoudigd door toenmalig minister van Omgeving Joke 
Schauvliege met als doel de ‘veranda-verwarring’ tussen gemeenten onderling te 
beëindigen. Vandaar de maatregel om te werken met de bepaling dat een veranda voor 
minstens 75% uit glas of een ander doorzichtig materiaal hoort te bestaan. 

De vraag rijst echter of de maatregel om te streven naar 75% glas in tijden waarin een zo 
goed mogelijke isolatiewaarde wordt vooropgesteld, niet voorbijgestreefd is.

1. Hoeveel meldingsaanvragen (+75% glas) voor de constructie van veranda’s worden 
er jaarlijks ingediend (graag een overzicht per provincie sinds de start van de 
omgevingsvergunning)?

2. Hoeveel omgevingsaanvragen (-75% glas) voor de constructie van veranda’s worden 
er jaarlijks ingediend (graag ook hier een overzicht per provincie sinds de start van de 
omgevingsvergunning)?

3. Wat is de meerwaarde van het aanstellen van een architect wanneer de veranda 
bijvoorbeeld uit 60% glas bestaat? Is een verdere vereenvoudiging/versoepeling van 
deze regelgeving hier niet op zijn plaats?

4. Zal de minister deze maatregel opnieuw evalueren deze legislatuur?
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ANTWOORD 
op vraag nr. 905 van 21 april 2021  
van STEVEN COENEGRACHTS

1.
jaar 

indiening Antwerpen Limburg Oost-Vl. Vlaams-Brabant West-Vl.
2017 0 6 1 7 1
2018 588 322 462 442 277
2019 560 309 377 435 267
2020 600 359 435 418 285
2021 263 142 199 199 140

Deze cijfers dateren van 23 april 2021.

2.  
jaar 

indiening Antwerpen Limburg Oost-Vl. Vlaams-Brabant West-Vl.
2017 1 7 0 6 2
2018 446 416 470 337 425
2019 428 358 479 368 462
2020 383 371 500 312 432
2021 183 172 183 142 175

Deze cijfers dateren van 23 april 2021.

3. De meerwaarde van een architect heeft veelal te maken met stabiliteit. De 75%-regel 
inzake verandaconstructies heeft te maken met de draagkracht van de funderingen. 
Hoe lichter de constructie is (dus hoe meer glas in plaats van metselwerk en beton) 
hoe minder gewicht op de funderingen terecht komt en hoe kleiner de kans op 
differentiële zettingen tussen veranda en hoofdgebouw. Dus hoe minder belangrijk het 
wordt om een architect bij de werken te betrekken.

4. Zoals de vraagsteller aangeeft, gaat de federale regeling ervan uit dat voor een 
vergunning (en melding) steeds de medewerking van een architect is vereist. De 
afwijkingsbepalingen voor vrijstelling van een architect is in de loop der jaren tot stand 
gekomen, steeds in overleg met de beroepsverenigingen van de architecten. Ik wil dat 
ook in de toekomst op die manier blijven en in dialoog zoeken waar er vereenvoudiging 
of verduidelijking mogelijk is. Momenteel zie ik geen aanleiding om deze regeling aan 
te passen. Uiteraard kan men steeds een aanvraag (of melding) doen voor constructies 
die uit minder glas bestaan, alleen zal dan de medewerking van een architect vereist 
zijn. 


